
Lääne-Harju valla Kogukonnakomisjoni koosoleku protokoll

Aeg: 17.02.2022 kell 18.00-20.30

Koht: Paldiski, volikogu saal

Osalejad kohapeal: Andrus Saliste, Kalle Kalbre, Krista Maaro, Ando Eelmaa, Ilona Gilden,
Kairi Niinepuu-Mark, Eero Salumäe, Eve Jakobson, Jaana Ojala.

Osalejad veebis: Guido Leibur, Heiki Hõimoja, Eve-Mai Valdna, Thea-Aliise Tuulerand.

Külalisena: Erki Ruben, abivallavanem

Koosolekut juhatas Andrus Saliste, protokollis Krista Maaro

Päevakava:

1. Üldplaneeringu arutelu, vallavalitsuse poolt osaleb Erki Ruben (ajaline plaan 1,5h)

2. Rohevalla töögrupi ülevaade eelmiste perioodide tegevustest ja lähiaja uutest plaanidest
(Kairi Niinepuu-Mark – 30 min)

3. Eelmise koosoleku memo ja sisu ülevaatus (Andrus Saliste - 15 min)

4. Lääne-Harju Muusika- ja kunstide kooli arengukava eelnõu täiendused (Jaana Ojala
-15min)

Kokkuvõte:

1. Üldplaneeringu arutelu, küsimustele vastas Erki Ruben.

Üldplaneeringu esimene versioon on avalikul väljapanekul ning tagasisidet ja ettepanekuid on
väga palju. Plaanis on ettepanekud suunata vallavalitsuse arengukava töögrupile, kes
kujundab seisukohad, seejärel Vallavalitsus kinnitab seisukohad ning viib nende põhjal sisse
muudatused, seejärel on planeeritud uus avalik väljapanek.

E. Jakobson – Küsimus tuulikute kohta. Vahemaad elamutest on piirkonniti erinevad, millest
see tuleneb?

Üldplaneeringus on see kirjas Taastuvenergeetika peatükis (4.2.9). Tuulikute maksimaalset
kõrgust pole määratud. Näiteks tuleb arvestada, et 150-200 m kõrgused tuulikud peavad
elamutest jääma 1000 m kaugusele ja öine müra tohib olla kuni 30 dB. Alade märkimine
kaardile ei tähenda seda, et sinna hakatakse tuulikuid paigaldama( ühtegi luba pole taotletud),
pigem on need alad kuhu oleks võimalus neid paigaldada.

E.Jakobson, A. Eelmaa -  Kuidas on eratuulikutega?

Eriplaneeringu nõue on alates 2-st tuulikust. Eratuuliku kõrgus maksimaalselt 30 m, kõrgem
tuulik vajab kooskõlastust.

K. Niinepuu-Mark – Kas meie valda on plaanis rajada meretuuleparki?



Meie piirkonda ei ole. Lähim ala jääb Nõva kanti.

E. Jakobson – Kas elamuid ei või siis ehitada tuulikule lähemale kui 1000 m?

Üksikelamu võib ehitada. Ei ehitata elamuala (tiheasustust). Tuulikualad ei kitsenda elamu
ehitamist.

J. Ojala – Kui suur surve on siia tuulikuid ehitada?

Ühtegi planeeringut praegu pole.

E. Jakobson – Kas arvestatakse ka varjutusmõju?

Seda võetakse kindlasti arvesse.

E. Jakobson - Näiteks Vihterpalu kant ei sobigi üldse tuulepargi alaks kuna seal on suur
tulekahjude oht. Kuidas saaks tuulikute vahel helikopteriga tuld kustutada?

Välistatud alasid ei ole mõtekas planeerida. Tuuleenergia osa üldplaneeringus saab paremini
sõnastada.

A. Eelmaa – Üldplaneering on liiga detailne. Saue valla ÜP seletuskiri on u 28 lk, meie valla
oma on ca 100 lk. Soovitus on seda kontsentreerida. Näiteks on mitu lk metsandusest, mis
pole üldse omavalitsuse teema. Samuti on terminoloogiline segadus (metsanduse valdkond).

Ei nõustu, et ÜP seletuskiri peab olema 20-30 lk. Meil on liiga erinevad piirkonnad, nii on
vaja laiemat lahti seletamist, piirkondlikku lähenemist.

A. Eelmaa – Kas üldplaneeringuga on plaanis kaldakaitsevöönd paika saada?

Ehituskeeluvöönd on ära toodud ÜP seletuskirja peatükis 3.6.1.

Ettepanek - Üldplaneeringuga tuleb määrata liikumised kallasaladele ( avalikuks
kasutamiseks). Näiteks Kurkse-Vihterpalu vahel polegi ligipääsu kallasalale.

K. Kalbre – Kui palju on üldplaneeringuga arvestatud teemaplaneeringutega? Seletuskirjas
on parkla ehitus eramaale.

Muudame ära.

J. Ojala – Kuidas on lood kaevandustega?

Üritame olla aktiivselt osalised maakondliku üldplaneeringu juures. Peagi hakatakse
koostama kaevanduse korrastamise projekti Aarnamäe kaevandusele.

A. Eelmaa – On võimalik paremini ja nutikamalt kaevandada. Omavalitsusel on väga tähtis
roll kaevandamiste korraldamisel.

H. Hõimoja – Kuidas edeneb Rummu karjääri lisaetapp?

Sisuliselt pole alustatud, kinni on pandud vaid teed. Luba lõppeb 2027.

E. Ruben - Karjaküla kalmistu ressursid hakkavad ammendama. Keila vald kavandas
kalmistut Kloogale, memoriaali lähedale. Kas sinna saaks luua kalmistu, kuidas kogukond
sellesse suhtuks?

J. Ojala, A. Eelmaa – Põhimõtteliselt sobib, kogukond peaks saama kodukanti maetud.



K. Niinepuu-Mark – Alternatiiviks võiks olla tuhastamine ja urn koos puuga, mille saab maha
istutada.

Kas vallas on olemas või planeerimisel lemmiklooma kalmistu?

Ei ole

A. Eelmaa -  Selle peale tasuks mõelda.

A. Eelmaa – Kui uue üldplaneeringuga kaasneb muutusi maaomanikule, siis tuleb neid
isiklikult teavitada. Mulle tundus, et maaomanikele on uued piirangud. Seletuskiri on
paljusõnaline ja üldine ning see tekitab küsimusi. Rohevõrgustiku osa tekitab segadust.
Metsamajandamise koha pealt on ette määratud 200 m rohekoridor, keegi maaomanikest
kannatab. Näiteks kui mets on saanud tormi või üraski kahjustusi aga ümberringi on kõik oma
metsa maha võtnud, siis mis saab?

Toimus aktiivne arutelu ja diskussioon.

A. Eelmaa – Kui ma õigesti aru saan, siis maaomanikud, kellel on küsimusi, saavad teiega
isiklikult teemat arutada. Üldplaneeringu sõnastust võiks lihtsustada. Palun sõnumiselgust!

K. Kalbre – Lohusalus on kanaliseerimisala planeeritud nii, et pool küla ja sadam on välja
jäänud.

See on sisendiks ÜVK arengukavasse.

H. Hõimoja – Kas on juurde planeeritud reovee purgimise kohti?

Olemas Keila-Joal, Paldiskis, välja ehitatakse Harju-Ristil.

K. Kalbre – Kas vallal on plaanis teehooldusnõuded paika panna?

Paneme volikogu tasandil plaanid/nõuded paika.

2. Lääne-Harju Muusika- ja kunstide kooli arengukava eelnõu

J. Ojala - Komisjoni poolt oli tagasiside väga kesine. Arengukava tundub hästi muusikakooli
suunaline.

3. Rohevalla töögrupi ülevaade.

K. Niinepuu-Mark andis ülevaate rohevalla tegemistest. Täpsemat infot rohevallast saab
veebilehelt www.rohevald.ee.

4. Vabad teemad.

A. Saliste - Meil on võimalik kaastaa külalisi, pakun välja Lääne-Harju koostöökogu esindaja
või valla arendusnõuniku Käti Teär- Riisaare.

Otsustati, et märtsis tuleb valla arendusnõunik ja aprillis Lääne-Harju koostöökogu esindaja.

http://www.rohevald.ee


A. Eelmaa – Annan teada, et kavatsen komisjonist lahkuda kuna olen väga hõivatud ja mul
pole aega komisjonitööga tegeleda. Otsin meie piirkonnast omale asendust.

Järgmine koosolek toimub 18.03.2022 algusega kell 18.00 Paldiskis.


